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Foto na titulní straně: Velká cena města Touškova, která je součástí letošního ročníku projektu 
České unie sportu Tipsport Sportuj s námi, přilákala na start 380 vyznavačů horských kol všech 
výkonnostních i věkových kategorií. Foto: Tipsport Sportuj s námi – Pavel Křikava
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VV ČUS nepřekvapily alarmující výsledky testování  
školáků, pokračovala příprava 41. valné hromady ČUS

V Praze na Strahově se konalo 18. dubna letošní 
čtvrté zasedání Výkonného výboru České unie 
sportu. V úvodu zasedání předseda ČUS Miro-
slav Jansta pogratuloval předsedovi Fotbalové 
asociace České republiky Petru Fouskovi k jeho 
nedávnému zvolení za člena Výkonného výboru 
UEFA.

Předseda ČUS dále informoval o pracovní 
schůzce s ministrem financí Zbyňkem Stanjurou. 
„V jejím průběhu jsme diskutovali o podpoře 
a stavu českého sportu obecně a jednali jsme 
o možnostech podpory sportu ze státního roz-
počtu v roce 2024. Dalším bodem jednání byl 
dlouhodobý požadavek sportovního prostře-
dí na vypsání investičního programu pro obnovu 
a výstavbu Národních sportovních center. Realiza-
ce tohoto záměru bude záležet na dalším jednání 
Národní sportovní agentury se státními orgány,“ 
uvedl Miroslav Jansta.

Předseda ČUS také aktuálně reagoval na závě-
ry z reprezentativního testování tělesné zdat-
nosti žáků základních a středních škol, které 
provádělo v loňském roce Ministerstvo školství 
ve spolupráci s Českou školní inspekcí. Výsledky 
jsou alarmující a potvrdily upadající fyzickou 
kondici i pohybovou gramotnost většiny dětí. 
Například u vytrvalosti se v kritické zóně pohy-
buje polovina žáků základních škol, u středoško-
láků jsou to už dvě třetiny. „Česká unie sportu 
na tento problém dlouhodobě upozorňuje, ví 
o něm, každoročně o něm informuje státní orgá-
ny i veřejnost a pravidelně organizuje tematické 
průzkumy i konference. Vysvětlení katastrofál-
ních výsledků je jednoduché – na zvýšení pohy-
bových aktivit se zaměřují vládou přijaté kon-
cepce Zdraví 2020 a Sport 2025. Jenže politiky 
to vůbec nezajímá a tyto dokumenty jednotlivé 
vlády absolutně nenaplňují a ani se jimi řádně 
nezaobírají. Jedinou cestou k nápravě jsou 
systémová řešení v podobě vzniku samostat-
ného ministerstva sportu, výrazného navýšení 
státní podpory sportu i změna koncepce výu-
ky tělesné výchovy s navýšením časové dota-
ce sportovních a pohybových aktivit na všech 
školách,“ komentoval závěry Miroslav Jansta.

Výkonný výbor ČUS vzal na vědomí informa-
ce z Národní sportovní agentury o dokončování 
administrace žádostí a poskytování prostředků 
na činnost pro národní sportovní svazy. VV ČUS 
dále obdržel informaci o aktivitě předsedů ná-
rodních sportovních svazů olympijských spor-
tů, kteří jsou nespokojeni s procesem příprav 
a obsahem novely stanov Českého olympijské-
ho výboru.

V dalším průběhu se VV ČUS zabýval přípravami 
41. valné hromady ČUS, která se uskuteční 21. 
června ve Sportovním středisku Nymburk. Projed-
nal a schválil předložený návrh programu jedná-
ní, znění návrhů potřebných řádů i metodik a vzal 
na vědomí koncept Zprávy o činnosti VV ČUS. 
Jako host bude na 41. VH ČUS pozván předseda 
Národní sportovní agentury Ondřej Šebek. 

Ředitel ekonomických agend Pavel Benda 
seznámil s druhou verzí rozpočtu ČUS na rok 
2023, který vychází z dlouhodobě maximálně 
úsporného hospodaření ČUS. 

Dlouhou diskusi členové VV ČUS věnovali žádo-
stem sedmi sportovních svazů o přijetí do České 
unie sportu. Projednávání žádostí bude pokračo-
vat na příštím zasedání, ke kterému bylo vyžá-
dámo stanovisko Legislativní rada ČUS. Výkonný 
výbor ČUS také vyhověl žádostem České Muaythai 
asociace, České gymnastické federace a České 
softballové asociace o poskytnutí půjčky z Re-
zervního fondu sportovních svazů sdružených 
v ČUS. Finanční prostředky svazy využijí na orga-
nizaci soutěží a zajištění účasti svých reprezen-
tantů na vrcholných mezinárodních závodech. 

V závěru schůze vzal VV ČUS na vědomí sta-
tistiku členské základny evidovanou ve spor-
tovních svazech sdružených v České unii sportu 
k 31. prosinci 2002. Současně zazněla i užitečná 
informace, že tato svazová statistika nemůže být 
totožná se statistikou uváděnou rejstříkem spor-
tovců NSA, neboť ten registruje pouze sportovce 
zapojené v soutěžích a jejich trenéry, nikoliv však 
už další členy svazů.

Autor: KT ČUS
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Městský soud znovu očistil zástupce ČUS a samotnou  
organizaci. Postupovali jsme správně, prohlásil Miroslav Jansta
Už podruhé Městský soud v Praze v celém rozsa-
hu zprostil obžaloby předsedu České unie sportu 
Miroslava Janstu, generálního sekretáře Jana 
Boháče a samotnou organizaci v kauze údajného 
zneužívání sportovních dotací. Státním zástup-
cem navrhované několikaleté tresty soudkyně 
neakceptovala. Státní zástupce se podle práce 
opět proti vynesenému nepravomocnému roz-
sudku odvolal.

„Opakovaným a rozšířeným dokazováním se 
ještě pevněji potvrdilo, že jsme postupovali 
v souladu se zákony a nikoho jsme nepoškodi-
li. Upozornili jsme na zmanipulovaný výpočet 
dotací připravený řadovou úřednicí MŠMT, kte-
rou Český olympijský výbor opakovaně vozil 
na olympijské hry, a poskytoval jí a dalším úřed-
níkům MŠMT další nepochopitelné výhody. Státní 
zástupce v celém procesu trvale ignoruje 
všechny důkazy hovořící v náš prospěch 
a řízení protahuje, na což ho výslovně 
upozornil soud. V našem případě zbytečný 
proces je už pro ČUS únavný a po provede-
ném dokazování zcela absurdní, poškozuje 
celý sport a stojí daňové poplatníky velké 
peníze,“ prohlásil Miroslav Jansta, předse-
da ČUS. 

Státní zástupce obvinil zástupce největší 
české sportovní střešní organizace v čer-
venci roku 2017. Kauza se týkala tehdejšího 
dotačního programu na činnost střešních 
sportovních organizací, ve kterém se při-
dělovaly prostředky z MŠMT nejen pro ČUS, 
ale také Českému olympijskému výboru, 
České obci sokolské, Sdružení sportovních 
svazů ČR a dalším spolkům. Jenže návrh dota-
cí, který předložila úřednice expertní hodnotící 
komisi, byl zcela bez výpočtů, bez zohlednění 
hodnot parametrů vypsaných kritérií v dotační 
výzvě, zcela zásadně diskriminoval řadu žada-
telů včetně ČUS, a zvýhodňoval zejména Český 
olympijský výbor. 

V návrhu MŠMT na rozdělení na rok 2017 měla 
obdržet ČUS částku 48 milionů korun, ČOS 46 mi-
lionů korun a ČOV 60 milionů. Přitom v klíčových 

kritériích byla ČUS v hodnotách parametrů jasně 
nejsilnější (počet územních pracovišť, hodnota 
spravovaného majetku, členská základna).

„Byl jsem souzený za to, že jsem upozornil 
na manipulaci úřednice, která na pozvání předse-
dy ČOV jezdila na lukrativní zájezdy. Přitom jsme 
byli součástí odborných poradních orgánů MŠMT, 
a kdybychom se nebránili, poškozena by byla ne-
jenom naše organizace, ale také další žadatelé. 
Na nápravě prokazatelně vadného návrhu dota-
cí se jednomyslně shodla celá hodnotící komise 
MŠMT. Všichni věci znalí experti zkorigovali návrh 
dotací do hodnot podle kritérií. Za to jsme ČUS 
a my, dva její zástupci, souzeni. Nemohli jsme 
za to, že ministerstvo za vedení Kateřiny Vala-
chové bylo v oblasti sportu personálně a odborně 
paralyzované,“ řekl Miroslav Jansta. 

Soudkyně se podivila
Podle soudkyně bylo prokazování případu ko-

lem tabulky připravené administrátorkou MŠMT 
dostatečně podrobné. A také podle ní scházely 
administrátorce dotačního programu pro střešní 
organizace znalosti a zkušenosti. „Už nerozumím 
tomu, jak víc prokázat, aby ta tabulka mohla 
být alespoň trochu úspěšná. Obžalovaní opa-
kovaně předkládali nejasnosti a disproporce. 
Nechápu, proč pan státní zástupce při prvním 
dokazování na to nereagoval. Žádné závazné 
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metodické pokyny tam nebyly, jak tedy něco 
mohli zástupci ČUS narušit? Sama úřednice po-
tvrdila, že částky nastřelila,“ zdůvodňovala roz-
sudek mimo jiné soudkyně Lenka Cihlářová.

Podle ní byl personální stav na Ministerstvu škol-
ství v oblasti sportu v té době poddimenzovaný, 
úředníci tam byli neznalí a nezkušení. Potvrdila, 
že veškerou odbornost svěřila bývalá ministryně 
školství Kateřina Valachová expertním skupinám. 
V nich byli také zástupci ČUS. „Bylo naprosto v po-
řádku, že pan Jansta trval na tom, aby součástí 
expertní skupiny byl Jan Boháč, generální sekre-
tář. Nebylo to však z důvodu, aby primárně vy-
loboval co nejvíce prostředků pro ČUS, ale kvůli 
tomu, že zná objektivní věci a potřeby celého 
sportovního prostředí. O tom jsme se všichni 
přesvědčili,“ dodala soudkyně Lenka Cihlářová.

Městský soud již nepravomocně osvobodil zá-
stupce ČUS v listopadu roku 2021. V září 2022 vrch-
ní soud zrušil rozsudky u všech obžalovaných (mj. 
u Miroslava Pelty a Simony Kratochvílové) a vrátil 
případ zpět Městskému soudu v Praze, který se pří-
padem musel znovu zabývat. V opakovaném řízení 
doplnil dokazování a vyslechl řadu nových svěd-
ků. „Celý případ se už táhne opravdu dlouho. 
Naštěstí tahle absurdní kauza nezastavila ČUS 
v poskytování servisu a služeb našim členským 
organizacím ani v úsilí vylepšovat podmínky pro 
sport v našem státě. Naopak jsme se za tu dobu 
vnitřně semkli a posílili. Vše jsme veřejnosti 
trpělivě vysvětlovali, zároveň bojovali za spor-
tovní kluby nebo svazy v době koronavirové 
pandemie či energetické krize. V tom rozhodně 
i nadále nepolevíme,“ uvedl Miroslav Jansta. 

Autor a foto: KT ČUS

Česká unie sportu zajišťuje svým 
členům mnoho benefitů a jedním 
z nich je možnost sjednání vý-
hodného Pojištění odpovědnosti 
členů statutárních orgánů.

Pojištění odpovědnosti členů statutárních or-
gánů (D&O pojištění) lze sjednat prostřednictvím 
rámcové pojistné smlouvy, kterou má Česká unie 
sportu sjednanou ve spolupráci se společností 
RENOMIA – smluvním makléřem ČUS u pojišťovny 
Kooperativa.

Odpovědnost členů orgánů je jedním z nejpřís-
nějších druhů odpovědnosti vůbec. Členové statu-
tárních a dozorčích orgánů jsou z právního hlediska 
vystaveni daleko větší odpovědnosti než běžní za-
městnanci. Za pochybení při výkonu svých povin-
ností ručí osobně celým svým majetkem a tuto 
odpovědnost navíc nejde předem smluvně vy-
loučit. Pojištění D&O (Directors & Officers Lia-
bility) umožňuje zmírnit důsledky pochybení 
a poskytuje členům orgánů jistotu při výkonu 
své funkce. Pojištěním jsou kryti všichni členové 
orgánů spolků včetně bývalých členů (není potřeba 
jmenný seznam pojištěných).

Pojištění lze sjednat na zá-
kladě jednoduchého dotaz-
níku. Pojistné je stanoveno 
podle požadovaného limitu 
a výše aktiv spolku.

Bližší informace k tomuto pojištění včetně 
zmíněného dotazníku naleznete na stránkách htt-
ps://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojis-
teni-odpovednosti.

Veškerou komunikaci zajišťují vyškolení spe-
cialisté, kteří zaštiťují pojištění v oblasti sportu 
od sjednání smluv po likvidaci nastalých škodních 
událostí. Bližší informace k pojištění naleznete 
na webové https://www.renomia.cz/renomia-
-pojisteni.

S případnými otázkami na jakýkoliv typ pojiš-
tění se obracejte přímo na tým RENOMIA Sport:

Ing. Radomír Michniak
(731 129 403, radomir.michniak@renomia.cz).

Adriana Málková
(722 902 498, adriana.malkova@renomia.cz).

Zdroj: Renomia

Poradna: Pojištění odpovědnosti členů statutárních  
orgánů (D&O pojištění) pro SK/TJ sdružené v ČUS

https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni/pojisteni-odpovednosti
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni
https://www.renomia.cz/renomia-pojisteni
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Přečetli jsme: „Obžaloba premiéra Fialy a politiků:  
Příště už si sportovce do paláce nepozvete“

Je to skoro klasický obrázek po sportovním 
úspěchu: oslava, uznání od soupeřů a kompli-
ment vládnoucí politické garnitury. Nejinak 
tomu bylo v případě českých baseballistů, kteří 
v roli outsidera zaujali celý svět na World Base-
ball Classic v Japonsku.

Češi při debutu zachránili svou příslušnost 
k elitě a několik příběhů ze zákulisí i samotných 
zápasů obletělo svět. Všimli si jich i čeští politici. 
A tak se stalo, že členy národního mužstva pozval 
do Hrzánského paláce na Pražském hradě premiér 
Petr Fiala.

Poděkovat, ocenit a… vyfotit se.

„Je to hrozně milé. Bylo to pro nás překvape-
ní,“ řekl k tomu jeden z hrdinů Martin Mužík, 
autor homerunu proti Číně.

Zážitek pro baseballisty, nepo-
chybně. Zaslouží si potlesk a mno-
hem víc pozornosti. Jenže z druhé 
strany je to póza. Jedna (dvě, 
tři) podobné akce by u veřejnos-
ti neměly vzbudit klamný dojem, 
že vláda má o sport zájem. Nemá. 
Dokazuje to dlouhodobě.

Stačí si vzpomenout na nejrůznější 
kauzy z minulosti (třeba při rozdělování dotací).

Zvýšení DPH je ranou do srdce

A ani budoucnost není bůhvíjak růžová. Stačí se 
podívat na rozpočet pro rok 2023.

Celý český sport má dostat 5 904 366 271 ko-
run. To je méně než během covidového roku 2021. 
Ano, utahujeme si opasky. Utahujme si opasky. 

Ale nešlo by to v oblastech, které jsou zdraví 
méně prospěšné?

Přičtěte pracovní návrh zvýšení 
DPH ze sportovních akcí. Další rána 
do srdce = už teď má spousta klu-
bů finanční potíže a nevyděláva-
jí, přesto jim chce někdo vzít to 
málo, co mají a co by mohly dát 
na mládež.

Tak či tak, pan premiér dostal sám 
sebe do úzkých. 

Už brzy totiž nemusí být s kým se fotit.

Úspěchy nebudou.
Autor: Martin Jůzek (Deník)

Foto: Česká baseballová asociace

V Dříteči se konalo Sympozium sportovní medicíny
V Kongresovém centru Golf & Spa Kunětická hora 
v Dříteči se uskutečnil ve dnech 30. března až  
1. dubna 11. ročník Sympozia sportovní medicíny. 

Toto sympozium se zabývá nejen úzkou lékař-
skou problematikou, ale zasahuje i do příbuzných 
oblastí, které jsou nezbytné při zajišťovaní po-
třeb české sportovní reprezentace. Je určeno 

lékařům, fyzioterapeutům, masérům působícím 
ve vrcholovém sportu, trenérům, organizátorům 
a dalším činovníkům z řad sportovních klubů a od-
dílů a v neposlední řadě také studentům, sportov-
cům samotným i dalším zájemcům z řad odborné 
veřejnosti.

Záznam sympozia na kanálu YouTube – ZDE.

Čeští reprezentanti v baseballu slaví 
postup na World Baseball Classic

http://www.sport-sympozium.cz/
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Vláda ČR jmenovala novou Radu Národní sportovní agentury

Chcete zviditelnit svou sportovní událost?  
Česká unie sportu podpořila aplikaci sportmap.cz

Česká unie sportu (ČUS) vnímá sportmap.cz jako 
důležitého průvodce světem sportovních infor-
mací. Proto tomuto unikátnímu projektu udělila 
záštitu ČUS. Cílem podpory je mimo jiné přispět 
k rozšíření projektu mezi další sportovní svazy 
a kluby. 

Projekt sportmap.cz jako jediný v České repub-
lice sdružuje na jednom místě informace o spor-
tovních akcích a předává je široké veřejnosti. Lze 
ho zdarma využít jako nový marketingový nástroj 
pro komunikaci plánovaných sportovních utkání. Po-
může jak pořadatelům, tak sportovním fanouškům. 

Na webu sportmap.cz nebo v mobilní aplikaci 
lze rychle najít aktuální rozpisy zápasů a spor-
tovních událostí v rámci celé České republiky. 
V současnosti se sportmap.cz spolupracuje Fotba-
lová asociace ČR, Český volejbalový svaz, Česká 
basketbalová federace, Český florbal a mnoho 
dalších. Do mapy sportu se může snadno při-
pojit jakýkoli svaz či klub, který o to požádá. 
Aplikace pak automaticky přebírá a aktualizuje 
rozpisy sportovních akcí, takže rozhodně nikomu 
nepřidělá práci navíc.

Jednou z hlavních novinek, které 
přináší novela zákona o podpoře 
sportu je, zrušení současných 
míst předsedy a místopředsedů 
Národní sportovní agentury a je-
jich nahrazení tříčlennou Radou 
NSA. Do té vláda jmenovala současného předsedu 
Ondřeje Šebka (ODS) a dosavadního místopředse-
du pro řízení úřadu Františka Horáka (KDU – ČSL). 
V radě rovněž zasedne také nový místopředseda 
pro sport Roman Brandýs (STAN), jenž v NSA na-
hradí dosavadní místopředsedkyni Markétu Ka-
bourkovou.

„Předsedou zůstává Ondřej Šebek, kterého 
jsme jmenovali ještě podle staré úpravy a které-
mu se podařila řada velmi důležitých kroků smě-
rem ke stabilizaci sportovního prostředí a lepší 
činnosti NSA,“ uvedl premiér Petr Fiala.

Roman Brandýs je manažerem 
a trenérem cyklistiky a triatlo-
nu. Ve svém životopisu zmiňuje 
zkušenosti s pořádáním sportov-
ních akcí v Česku i v zahraničí. 
František Horák je předsedou fi-

nančního výboru zastupitelstva Olomouckého kra-
je, kde působí také jako člen komise pro prevenci 
kriminality a drogových závislostí. Do loňska byl 
starostou Kostelce na Hané.

„Za důležité a klíčové kroky považuji nastavení 
pravidelné komunikace se sportovním prostředím, 
digitalizaci úřadu, zjednodušení dotačních výzev 
zejména pro malé žadatele v rámci výzvy Můj klub 
a větší předvídatelnost podoby dotačních výzev pro 
další období tak, aby mohly sportovní svazy a spor-
tovní organizace pracovat koncepčně, “ vysvětlil zá-
měry ve své funkci Roman Brandýs.  Zdroj: NSA

„Čas od času jsem chtěl vyrazit na nějaké 
sportovní utkání v okolí. Nic konkrétního, pros-
tě jen vzít odpoledne děti a ukázat jim, z jakých 
sportů si můžou samy vybírat. Ale nevěděl jsem, 
kam vlastně jet. Proto jsem nakonec vymyslel 
sportmap.cz – jednoduše zadáte, v jaké oblasti 
a v jakém termínu se vám hodí navštívit sportovní 
akci a vyberete si ze zobrazené nabídky. Místní 
kluby pak podpoříte nákupem vstupenky, piva 
a párku v rohlíku. Právě díky tomu má sportmap.
cz potenciál podpořit český sport. Věřím, že se 
k nám brzy přidají i další sportovní svazy,“ vysvět-
luje Petr Schiller, autor projektu. 

Sportmap.cz v aktuálních číslech:
•  Obsahuje více než 150 000 záznamů o spor-

tovních akcích z celé ČR.
•  Informuje o více jak 2700 sportovních soutě-

žích, a to od nejnižších kategorií.
• V databázi má přes 25 000 sportovních klubů.

Zdroj: sportmap.cz

https://www.sportmap.cz
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Rozhovor Miroslava Jansty pro Deník: Co udělal  
olympijský výbor proti Rusku? Ukrajina není Jugoslávie

Býval politikem, vlivným lobbistou i právníkem. 
Dnes už Miroslav Jansta pomalu vyhlíží důchod. 
Ovšem i po šedesátce pořád bojuje. Za sebe 
(musí, stojí před soudem) i za český sport. 
V rozhovoru pro Deník se rozpovídal jak o do-
tacích, tak o přešlapování kolem účasti Ruska 
na olympiádě. Odsouzení si nepřipouští. „Jsem 
stíhaný za to, že jsem upozornil na manipulaci. 
A ti, kteří tohle všechno způsobili, jsou v klidu. 
To je pro mě jako pro právníka smutné,“ řekl 
předseda ČUS v rozhovoru pro Deník, který vyšel 
11. dubna.

 Už bezmála sedm let žijete v nejistotě. Ačkoliv 
vás soud osvobodil, po zásahu seshora se případ 
vrátil na začátek. Připouštíte si, že příště může být 
verdikt jiný? 

Doufám, že ne. Pořád opakuji totéž a za tím si 
od začátku stojím. V návrhu ministerstva, které 
mělo rozdělit peníze pro střešní organizace, došlo 
k zásadním pochybením. Nebyla v něm zajištěna 
metodika, bodové ohodnocení…

 Manipulace tam asi byly, ale ne od vás. Někdejší 
fotbalový boss Miroslav Pelta měl jít podle původ-
ního rozsudku do vězení. Jak to vnímáte?

Odpovím vám jinak. Na sport jde málo pe-
něz a každý se snaží, aby dostal pro svůj úsek 
alespoň něco. Státní zástupce tvrdí, že do toho 
procesu nemůžu zasáhnout, ale to je absurdní, 
když se dozvíte o evidentní chybě! Navíc jsem 
byl součástí expertních skupin na základě poky-
nů od Kateřiny Valachové (někdejší ministryně 
školství, mládeže a tělovýchovy). Jsem stíhaný 
za to, že jsem upozornil na manipulaci. A ti, kte-
ří tohle všechno způsobili, tak je nikdo neviní 
a ještě útočí na nás.

 Tohle už jsem slyšel. Můžete na někoho ukázat?
Paní ministryně Kateřina Valachová, která ne-

zajistila vhodné procesy, které by zabránily mani-
pulacím a neodbornostem. A potom nepřímo Jiří 
Kejval, šéf Českého olympijského výboru, který 
na lukrativní sportovní akce zval úředníky z MŠMT, 
kteří rozhodovali o sportovních dotacích. Řadová 
úřednice jezdila pravidelně na olympiády a její 
nadřízený v klíčové době pro rozdělení dotací 
o tom rozhodoval v Turecku na Evropských hrách 
na pozvání ČOV.

 Vaše averze vůči panu Kejvalovi ještě nepomi-
nula?

Averze má od začátku on ke mně, což je dohle-
datelné. A navíc lhal. Nejen o České unii sportu, 
ale i o mně. Tohle nejde přehlížet.  V rozhovorech 
různě naznačoval, že jsem padouch. Přitom se 
nepokusil zachránit zachránil Sazku, jenom o tom 
mluvil. Byl spojený s tehdejšími papaláši Kořánem 
a Jiráskem, měl blízko k Hušákovi. A já se ho přes-
to v minulosti zastal.

 Ale důvěru pořád evidentně má. Jinak by přece 
nebyl znovu zvolen.

My v basketbalu jsme ho nevolili. Ačkoliv má 
spoustu negativních vlastností, umí v tom chodit. 

 Proto jste zasáhl?
Vždyť sama zodpovědná paní úřednice přizna-

la, že ten návrh nastřelila. Když Jan Boháč (gene-
rální sekretář ČUS) viděl, že máme skoro stejně 
jako Sokol, který má pětkrát méně členů a Český 
olympijský výbor, který nesplnil všechna kritéria, 
má dostat dokonce více prostředků, než žádá, 
hned mi to řekl. A mě došlo, že to někdo zmani-
puloval, tak jsem na to pouze upozornil.
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Je charismatický, má úspěchy v podnikání. PR tým 
o něm dělá pěkný obrázek nebo se hodně tlačí 
marketingové aktivity výboru na sociální sítě… Ne-
bylo by lepší dát peníze na sport? Vždyť oni by tady 
měli dělat jen reprezentaci během olympiád. Řešit 
přepravu, oblečení, ubytování.  

 Jak byste okomentoval přístup Českého olympij-
ského výboru v otázce Ruska a Běloruska?

Na začátku bylo dobře, že MOV reagoval po-
měrně jasně, ale teď je to všechno špatně. 

 Přiznám se, že jsem kritiku čekal. Můžete roz-
vést, co vám nejvíce vadí?

Loni jsem byl rád, jak jsme v Česku postupovali 
společně, jednotně. Podpořili jsme zákaz účasti 
ruských a běloruských sportovců v soutěžích a zá-
vodech. Jenže brzy se pan Kejval odklonil stejně 
jako pan Bach a vedení MOV.

 Zaznělo, že by to mohlo být kvůli byznysu 
v Moskvě.

Nedokážu odhadnout, co ho motivovalo. Spíš 
bych řekl, že se snaží hrát Bachovu notu, která 
zní často falešně. 

 Funkcionáři doporučili, aby svazy pustily spor-
tovce z Ruska a Běloruska zpět do soutěží. Zazněly 
tu argumenty, že nemají pykat za to, co nemohou 
ovlivnit.

Ne. Taková agrese musí útočníka bolet. Ač je to 
bolestivé, tak je to správné. Sport už se stal sou-
částí propagandy. Já bych neměl nic proti tomu, 
kdyby ruský sportovec odsoudil agresi na Ukraji-
ně. Kdyby odjel, nepřipravoval se za ruské pení-
ze. Pak ať startuje jako uprchlík. Ale kolik tako-
vých je?

 Nevím o žádném. Naopak mnozí sportovci se hlá-
sí k Putinovi.

Slyšel jsem, že tu máme historicky stejný pří-
pad. Jugoslávie byla také vpuštěna na olympiádu 
v roce 1992 pod neutrální vlajkou. Jenže tehdy to 
byla občanská válka, vnitrostátní konflikt. Nikoliv 
jako teď útok jednoho státu na druhý.

 Český olympijský výbor nakonec zaujal stanovis-
ko. Tvrdí, že je proti Rusku na olympiádě.

A co pro to udělal? Řeknu vám, co jsem si zatím 
nechával pro sebe. V zimě, když to začínalo být 
téma, jsme napsali výzvu olympijskému výboru, 

Mnozí ukrajinští sportovci se připravují a soutěží v náročných podmínkách
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abychom postupovali zase společně. Nereagovali. 
Strčili hlavu do písku. Až když to začal řešit i nový 
prezident a politici a veřejnost se začala zajímat, 
najednou přišli s expertní skupinou. Jenže my už 
jsme to s experty na mezinárodní právo měli dáv-
no prokonzultované.

 Bylo to součástí jednání o možném bojkotu.
Bylo to divadlo, bojkot není přece tím hlavním 

tématem. Proč pan Kejval nesvolal olympijské 
svazy a neprobral to s nimi? Proč neinformoval 
svazy, o co se hraje, a proč jim neporadil, jak 
mají postupovat? Právě jednotlivé národní svazy 
mohou napsat svým mezinárodním federacím, že 
Česko je proti návratu Rusů v jakékoliv podobě, 
kterou do té doby navrhoval MOV.

Lyžařský areál Zadov

 Předseda komise sportovců David Svoboda to vi-
děl jinak. A skončil.

Měli bychom si uvědomit dvě věci. Zaprvé: nej-
víc je právo na život, ne právo na sport. Sportov-
ci zase nejsou nějaká kasta, aby byli nadřazeni. 
A zadruhé: co udělali funkcionáři MOV pro Rusy? 
Když je tolik chtějí zpátky, proč třeba Mezinárod-
ní olympijský výbor nezaložil fond, díky němuž by 
se mohli sportovci Ruska a Běloruska připravovat 
nezávisle na svém státu? Místo toho pan Bach při-
jde a vyhrožuje Ukrajincům, že nesmějí mluvit 
o bojkotu.

 Podobné prohlášení zaujal Bach i vůči politikům. 
Zlobil se na státy, které si dovolily protestovat.

Každý si udělá obrázek sám. Sport je plný 

politiky, vždyť přece právě stát zásadním způ-
sobem financuje přípravu sportovců nebo týmů. 
Jak chcete tyhle oblasti oddělit? Copak jsme za-
pomněli na Věru Čáslavskou, jak bojovala proti 
zlomoci nebo na naše hokejisty? V tom přece byl 
také odkaz politiky. Mimochodem, opravdu ne-
vím, jak by se líbil Věře Čáslavské aktuální postup 
MOV.

 Co se stane, pokud se na olympiádě Rusové 
opravdu objeví?

To si netroufám odhadnout. Nevím. Pokud se 
to stane, selhal Mezinárodní olympijský výbor. 
A selhal Jiří Kejval. Připomínám, že je tu 35 zemí 
včetně nás, které to odmítají. A je to pochopitel-
né. My za sebou máme Mnichov a rok 1968. Já se 
vám přiznám, že mám rád Rusko, ale nepřipadá 
v úvahu, že bych se za ně dnes postavil. Vedení 
této země porušilo mezinárodní právo, zabíjí ne-
vinné lidi, deportují děti z Ukrajiny.

 Pojďme dál, sport zdaleka netrápí jen tohle. 
Poslední dobou zanikají malé oddíly, jinde bojují 
o přežití. A do toho prosakují zprávy, že si každý 
utáhneme opasky. Dá se šetřit na sportu?

Odpovím vám příkladem, nedávno jsem se 
potkal s polským ministrem sportu a cestovního 
ruchu. Víte, co mi řekl? Ano, i u nich se všude 
šetří, ale s jednou výjimkou. Sport má víc pe-
něz.

 Jak to, že tam to jde a tady ne? Je chyba u vás, 
funkcionářů?

Spíš v tom, že nemáme člověka, který by za nás 
ve vládě bojoval. Národní sportovní agentura je 
dobrý základ, ale když se krájí pověstný koláč, 
tak tam nikdo není. Sport je u nás nedoceněný. 
Pořád by se hledaly negativní senzace a na úspě-
chy brzo sedá prach.

 S basketbalem byste o tom mohl vyprávět. Chvá-
lu rychle vystřídala kritika.

Vzpomeňte si na zápas Česka proti Spojeným 
státům na olympiádě. Jeden zápas udělal naší 
zemi stejnou propagaci, za jakou by dal Czech 
Tourism celý roční rozpočet. Nebo ještě před-
tím mistrovství světa v Číně. Tehdy jsme měli 
za sponzora Home Credit. Byl i na dresu. Pamatuji 
si, že nám pak dnes už zesnulý pan Kellner děko-
val. Dokonce prozradil, že kdyby měl zaplatit to, 
co mu přinesl ten turnaj na marketingu, musel 
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V Jablonci nad Nisou se uskutečnila ideová kon-
ference programového týmu Občanské demokra-
tické strany pro oblast sportu. Česká unie sportu 
je zcela nepolitickou organizací, ale vzhledem 
k tomu, že ODS je aktuálně nejsilnější stranou 
vládní koalice, lze očekávat, že po novele záko-
na o sportu hodlá iniciovat další změny v orga-
nizaci i financování českého sportu. Jednání se 
zúčastnil i předseda Národní sportovní agentury 
Ondřej Šebek.

„Za priority v rozvoji sportu považuji pře-
devším vznik samostatného ministerstva spor-
tu – zastoupení sportu přímo ve vládě je alfou 
a omegou. Zároveň, má-li být náš národ vyspělý 
duchovně i fyzicky, bychom měli na financování 
kultury i sportu garantovat po jednom procentu 
výdajů státního rozpočtu. Bavme se i o prioriti-
zaci ve sportu. Země naší velikosti realisticky 
nemá šanci ufinancovat všechny provozní a inves-
tiční požadavky vzešlé ze sportovního prostředí 

a od municipalit. V jedné rovině proto musíme, 
samozřejmě na základě naprosto transparentních 
a objektivních kritérií, prioritizovat sporty a je-
jich sportovní svazy z pohledu výše provozních 
neinvestičních dotací. V druhé rovině musíme 
vytvořit státní ‚mapu priorit‘ sportovní infra-
struktury a od dotačních titulů 2024/2025 ji 
důsledně provázat se státními investičními do-
tacemi do sportu," uvedl poslanec Karel Haas, 
který je současně předsedou Programového týmu 
ODS Sport.

„Národní sportovní agentura také začne plnit 
celou řadu nových úkolů podstatných pro čes-
ký sport, které doposud ve svém vínku neměla. 
Jedná se o každoroční akční plány rozvoje českého 
sportu spojené s rozpočtovým procesem i koordi-
naci významných mezinárodních sportovních akcí 
na území České republiky vždy ve tříletém budou-
cím horizontu," sdělil poslanec Jakub Janda.

Zdroj: ods.cz

Shodli se na potřebě ministerstva sportu

by dát čínským médiím mnohem víc. Takovou sílu 
má sport. 

 Myslíte si, že jste měli výjimečnou generaci 
a jednotlivce, nebo se to může zopakovat?

Sportu chybí systém. Zázemí. Vezměte si ná-
rodní sportovní centrum v Nymburce. To byl v 70. 
letech jeden z nejnavštěvovanějších sportovních 
komplexů v Evropě. A jezdili sem i ze západu.

 Nymburk patří České unii sportu. Jak vám vydě-
lávají vaše majetky?

Všem ministrům jsem vždy říkal, že unie je 
bita, dostává málo peněz. Byl zájem, abychom 
zanikli, aby se rozprodal majetek. Ale přestože je 
všechno staré, někde i vybydlené, pořád vydělá-
váme. A i díky tomu sport alespoň trochu funguje.

 Když šly nahoru ceny energií, bili jste na po-
plach.

Kdyby nedošlo k zafixování cen, který jsme ně-
kolik týdnů vyjednávali, byl by konec pro mno-
ho klubů. Podolí, Nymburk, Zadov, tady by se to 
z dvaceti milionů vyšplhalo na sedmdesát. Hlásili 
jsme, že bychom museli zavřít. Naštěstí jsme to 
ustáli.

 Zmínil jste Zadov. Není v dnešní době luxus mít 
lyžařské středisko?

Výsledky letošní zimy ukázaly, že se povedlo 
eliminovat negativní dopady pandemie a inflace. 
Lanovky fungují i v létě. Podívejte se na Rakous-
ko, kde to mají zažité. Střediska nemohou žít jen 
ze zimy. My starší sice pamatujeme sníh i v níži-
nách, kdy v dubnu klidně napadl sníh. Ale i hory 
můžete prodat v létě.

Zdroj: Deník (Martin Jůzek)
Foto: archiv a Facebook Ukrajinského  

olympijského výboru

POZNÁMKA: Dne 27. dubna se Český olympij-
ský výbor, respektive jeho plénum konečně 
jasně postavilo proti jakékoli formě účasti 
Ruska a Běloruska v olympijských kvalifikacích 
i na samotných Hrách v Paříži, dokud bude tr-
vat válečný konflikt na Ukrajině. ČOV i nadále 
podporuje dosavadní sankce. "Stanovisko ČOV 
se rodilo z mého pohledu pomalu a postupně 
se modifikovalo. Což neříkám, že bylo špatné 
úplně, ale nebylo to jednoznačné," prohlásil 
prezident Českého svazu biatlonu Jiří Hamza, 
který přednesl na plénu návrh usnesení.
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Projekt České unie sportu „Tipsport Sportuj s námi“ 
chystá pro veřejnost v květnu start hlavní sezony

Závod dračích lodí – Den Labe, Malevil Cup hor-
ských kol, Hradecké sportovní hry, fotbalový 
Třebíč Open, Volejbalová Dřevěnice, Běh rod-
ným krajem Emila Zátopka, Vavřinecký potok 
nebo Plavecká soutěž měst. To je pouhý zlomek 
z 535 atraktivních akcí zařazených do kalendá-
ře letošního, devátého ročníku projektu České 
unie sportu „Tipsport Sportuj s námi“. Počátkem 
května odstartuje hlavní sezona, která přede-
vším amatérským vyznavačům pohybu a sportu 
nabídne závody, turnaje a soutěže v nejrůzněj-
ších sportech po celé České republice.

Loni se do největšího seriálu sportovních akcí 
v České republice zapojilo bezmála 180 000 
účastníků, z nichž přes 95 000 bylo mladších osm-
nácti let. Zapojili se do celkového počtu 483 akcí 
v 64 disciplínách, které se konaly ve 326 městech 
a obcích. Nejvíce z nich se uskutečnilo v Jihočes-
kém kraji (76), ve Středočeském kraji (64) a v Mo-
ravskoslezském kraji (60).

mou třeba své neregistrované kamarády, motivují 
je k pravidelné sportovní činnosti,“ řekl Miroslav 
Jansta, předseda České unie sportu.

Na výběr 535 akcí!
Termínová listina 2023, kterou schválil Výkonný 

výbor České unie sportu, zahrnuje 535 sportov-
ních příležitostí pro veřejnost napříč všemi regi-
ony České republiky. Zájem členských subjektů 
ČUS o zapojení do projektu byl tradičně vysoký. 
Původní širší výběr více než šesti stovek přihláše-
ných akcí byl zúžen na základě doporučení jed-
notlivých regionálních pracovišť.

„To, že po celé naší zemi působí stále ještě 
tolik nadšenců, kteří pořádají stovky úžasných 
akcí pro dospělé i mládež, je svým způsobem 
zázrak. Nezlomila je covidová pandemie, zdra-
žení pohonných hmot ani doslova skokový nárůst 
cen energií. Naopak, navzdory neustále klesající 
státní podpoře sportu jsou přesto schopni ve svém 
volném čase organizovat zábavu pro druhé. Za to 
jim jednoznačně patří respekt a velký dík,“ neo-
pomněl zdůraznit Miroslav Jansta.

Vedou běhy a atletika
Nejčastěji zastoupenými odvětvími v projektu 

Tipsport Sportuj s námi 2023 jsou opět běžecké 
závody (59 akcí), klasická atletika (44) a cyklistika 
(34), z míčových her vede jasně fotbal (26). Na své 
si však přijdou také vyznavači basketbalu, volejba-
lu, tenisu, vodních sportů, plavání, triatlonu nebo 
turistických pochodů. Program však zahrnuje opět 
i méně tradiční odvětví jako jóga, rogaining, ca-
niscross, šachy, karate, bouldering nebo kuželky.

„Rozjezd letošního roku byl poměrně pozvolný. 
Výrazně ho totiž poznamenaly velice nepříznivé 
sněhové podmínky, které si vynutily zrušení mno-
ha lyžařských závodů. Od května se však už se-
zona projektu rozběhne na plné obrátky. Vrchol 
nastane tradičně v červnu, kdy je naplánováno 

„Těší nás, že projekt Sportuj s námi si udržu-
je mezi sportující veřejností stále tak vysokou 
popularitu. Pro naše sportovní kluby a tělový-
chovné jednoty je nepochybně skvělou možností, 
jak prezentovat svou činnost i organizační schop-
nosti, pro amatérské a výkonnostní sportovce 
zase ideální příležitostí vybrat si vhodnou akci 
a udělat něco pro svou kondici a zdraví. Navíc 
tím, že na start běhu nebo plaveckou soutěž vez-
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dokonce 111 soutěží, což znamená úctyhodnou 
porci pětadvaceti každý víkend. Z bohaté nabíd-
ky si bude moci vybrat ´svůj´ sport skutečně kaž-
dý,“ připomněl Filip Hobza, jednatel zastřešující 
společnosti ČUS Sportuj s námi, s. r. o.

Silná podpora partnerů
K oblibě a hladkému průběhu projektu přispívá 

také podpora významných partnerů – titulárním je 
společnosti TIPSPORT, generální společnost CAR-
4WAY. Dalšími partnery jsou ČEZ, Česká televize, 
Český rozhlas a mediální skupina MAFRA.

„Tipsport si uvědomuje svou roli na české 
sportovní scéně nejen v rámci profesionálního 
sportu, jehož je dnes již největším partne-
rem, ale i v rámci sportu pro všechny. Spojení 
s úspěšným projektem, který pomáhá organi-
zátorům a zastřešuje menší či větší tradiční 
sportovní akce po celé České republice, je 
toho jasným důkazem,“ uvedl za společnost 
TIPSPORT Martin Ptáčník, vedoucí oddělení 
sponzoringu a eventů.

„Spolupráce s Českou unií sportu se nám vel-
mi osvědčila. Auta od nás každodenně pomáha-
jí při organizaci smysluplných aktivit pro děti 
i při přípravě rekreačního sportu dospělých. 
Také letos proto na tento veřejně prospěšný účel 
zapůjčíme sto nových automobilů,“ prohlásil Pa-
vel Louda, majitel společnosti CAR4WAY a dodal: 
“Sportovní aktivity podporujeme od samotného 
vzniku firmy, od malých lokálních až po celostát-
ní prvoligové kluby. Jsme moc rádi, že můžeme 
podporovat fyzickou aktivitu na všech úrovních 
výkonnosti a podpořit tak rozvoj talentů.” 

Více informací o projektu Tipsport Sportuj 
s námi na: www.tipsport-sportujsnami.cz.

Autor: KT ČUS
Foto: Tipsport Sportuj s námi

http://www.tipsport-sportujsnami.cz
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Deník Sport upozorňuje:  
Chystané změny v DPH = tajemná hrozba

Diskuse o změnách v nastavení DPH zatím nejsou 
v oficiální poloze návrhu vlády, český sport se už 
ale připravuje na reálnou hrozbu, že se jeho finanč-
ní situace opět o něco zhorší. Podle analýz, které 
unikly do médií, mohou být vstupenky na sportovní 
akce z nejnižší desetiprocentní sazby přeřazeny 
do základní sazby ve výši 21 procent. „Budu ape-
lovat na to, aby v nižší sazbě zůstalo provozování 
sportovišť,“ reagoval šéf NSA Ondřej Šebek.

Může to být další rána 
do bolavého místa. Český 
sport je dlouhodobě podfi-
nancovaný a teď se rýsuje 
další pouštění žilou. Česká 
televize nedávno přišla s in-
formacemi, že vláda zvažuje 
úpravy výběru daně z přidané 
hodnoty. V současnosti platí 
kromě základní sazby ve výši 21 procent snížené 
patnáctiprocentní a desetiprocentní sazby, kde se 
v roce 2020 v rámci covidových opatření ocitly 
i vstupenky na sportovní akce. Teď údajně ministr 
financí Zbyněk Stanjura navrhuje jen jednu sníže-
nou sazbu ve výši 14 procent. Vstupenky na sport 
by se navíc měly vrátit do základní jedenadvace-
tiprocentní sazby.

„Jsou to souhrny všech opatření, která navr-
huje Národní ekonomická rada vlády, a s který-
mi přišly jednotlivé koaliční strany. To všechno 
je souhrnný analytický materiál, nikoliv návrh 
toho, jak to má vypadat. O tom se vedou de-
baty,“ tvrdil v Otázkách Václava Moravce ministr 
práce a sociálních věcí Marian Jurečka.

Rozhodnutí padne počátkem května
Je ale jasné, že vláda kvůli konsolidaci státního 

rozpočtu na změnách pracuje, a podle Jurečky je 

začátkem května také oznámí. Sportovní prostře-
dí se tak už na novinky připravuje.

„Požádal jsem o zprostředkování schůzky na mi-
nisterstvu financí. Budu apelovat na to, aby v nižší 
sazbě zůstalo provozování sportovišť, což vnímám 
jako důležitou věc, i co se týče prevence zdraví, 
aktivního života obyvatel,“ řekl šéf NSA Ondřej 
Šebek. „Je potřeba si říct ten příběh. Tahle spor-
tovní ekonomická agenda se dostala do snížené 

sazby v covidu, není to tak, 
že by tam byla historicky. My-
slím, že vstupenky budeme 
těžko obhajovat.“

Změny v DPH můžou mít 
na sport několik dopadů. Mo-
hou se zvýšit ceny vstupenek 
na sportovní akce. Po změně 

by například lístek na fotbalové derby Sparta vs. 
Slavia podražil o 70 korun, vstupenky na hokejo-
vé finále extraligy mezi Mountfieldem a Třincem 
by zdražily o stovku. Za permanentku na fotbalo-
vou Spartu by lidé zaplatili o 400 korun víc. Vše 
za podmínky, že by kluby odvody na DPH promítly 
do cen. Pokud by to však neudělaly, můžou za se-
zonu přijít o významné částky.

„V našem případě by to za letošní sezonu (za-
tím nekompletní, takže to nejsou finální část-
ky) znamenalo, že by museli fanoušci zaplatit 
za vstupenky a permanentky dohromady o nece-
lý jeden milion korun více, nebo by klub naopak 
o něco nižší částku přišel, pokud by tuto daňovou 
zátěž nechal na sobě při stejné ceně vstupného,“ 
uvedl Rudolf Řepka, ředitel fotbalových Teplic.

Nezdražovat plánují například organizátoři svě-
tového šampionátu v biatlonu, který se bude příští 

VÝVOJ FINANCOVÁNÍ SPORTU V ČR
(v miliardách korun)

2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 

6,8 4,9 10,5 7,25  7 5,4 5,6
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rok konat v Novém Městě na Moravě, 
cenové hladiny mají teprve oznámit. 

„Ceny vstupenek zvyšovat nebu-
deme, už je máme dané. Když tak 
odvedeme víc na DPH,“ uvedl prezi-
dent biatlonového svazu Jiří Hamza. 
„Můj pohled je, že nemůžeme chtít 
jen brát. Situace není dobrá, oni 
(vláda) budou muset rozpočet řešit. 
Nikomu to není milé, ale asi když se 
na tom nebudeme podílet všichni, 
dluhy se nikdy nezaplatí. Asi budou 
všichni kňučet, ale bohužel…“

Vyšší sazby na vodné,  
stočné a teplo?
Pokud se do vyšší sazby dostane 

i vodné a stočné či teplo, zdraží se 
taky provoz sportovních zařízení, 
což se opět může projevit na cenách jak samot-
ného sportování, tak třeba členských příspěvků 
v klubech. Nehledě na to, že by se přesun do-
tknul i vstupného na sportoviště.

„Bylo by katastrofální, pokud by se zvýšení saz-
by DPH dotklo provozovatelů sportovišť. Tím by 
opět vznikla velká překážka pro to, aby lidé aktivně 
sportovali a starali se o své zdraví. A zároveň tím 
nezatěžovali rozpočet na zdravotní výdaje státu,“ 
uvedl Miroslav Jansta, předseda České unie sportu.

Sportovní prostředí si dlouhodobě stěžuje 
na nedostatek financí. Příspěvky na sport zdaleka 
nedosahují požadované úrovně, které byly v kon-
cepci státní podpory sportu do roku 2025 stano-
veny na hranici jednoho procenta výdajů státního 
rozpočtu. Sport musí každý rok bojovat o peníze 
na péči o údržbu a provoz stárnoucích zařízení 
a peníze nestačí ani na výstavbu nové infrastruk-
tury.

„V roce 2017 měl sport skoro šest miliard ko-
run, v roce 2023 máme sedm miliard, takže nám 
to téměř nepokrývá ani inflaci,“ upozornil Miro-
slav Jansta. „Už dlouhodobě většina sportovních 
subjektů bojuje o své přežití, sport je ze strany 
státu podfinancován a konstantně přehlížen.“

Negativní dopady na zdraví občanů
Jana Havrdová, prezidentka České komory fit-

ness, se obává, že by případné zvýšení nákladů 
aktivního sportování, mělo negativní vliv na kon-
dici a zdraví populace. „Pokud by se mělo vracet 
DPH nahoru pro vstupy na sportoviště, do saun 
a bazénů, vnímáme to jako nešťastný krok,“ 
řekla. „Pokud se řeší komplexní změna důchodo-
vého systému, mělo by se pracovat i s hodnota-
mi jako délka a kvalita života ve zdraví. Do této 
položky by měl stát naopak investovat a nekom-
plikovat lidem vstup na sportoviště tím, že jim 
zvýší DPH. Je to opakující se služba, zasáhlo by 
to peněženky.“

„Celou situaci ohledně diskutovaného zvýšení 
DPH pečlivě sledujeme. V okamžiku schválení na-
výšení sazby DPH budeme nuceni tuto záležitost 
samozřejmě řešit. Zda, či nikoliv promítneme ce-
lou nebo poměrnou část zvýšeného DPH do vstup-
ného, zatím nejsme schopni říci. Vše bude zále-
žet na dané ekonomické situaci a celkové náladě 
ve společnosti. Předprodej celosezonního vstup-
ného začne v nejbližších dnech, a proto doporu-
čujeme jej zakoupit co nejdříve. Obecně se do-
mnívám, že by vláda měla vstupné na sportovní 
a kulturní akce spíše podporovat, a přispět tak 
ke zlepšení nálady v naší společnosti,“ zastává 
názor Martin Straka, generální manažer hokejo-
vého klubu HC Škoda Plzeň.

Zdroj: Deník Sport (Romana Barboříková, 
Martin Hašek, Jan Podroužek)
Foto: Tipsport Sportuj s námi
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Projekt Tipsport Sportuj s námi objektivem fotoaparátu
V měsíci dubnu se uskutečnilo v rám-
ci projektu Tipsport Sportuj s námi 
čtyřiatřicet akcí. Zima už předala žezlo 
venkovním sportům, a tak se hodně 
běhalo, jezdilo na kolech a chodilo 
v přírodě. Nabízíme obrazovou připo-
mínku několika akcí, kterou nám zaslali 
jejich organizátoři.

Foto: Tipsport Sportuj s námi

Novoveský přespolák je unikátní závod, který 
kombinuje jízdu na kajaku, běh a šplh, a zúčastnil  
se ho i Jaroslav Balaštík, bývalý hokejista Zlína  
a Columbusu Blue Jackets.

Při Velké ceně města Touškova sbíraly mezi bikery své první 
závodnické zkušenosti i děti na odrážedlech.

Noční 10 v Jihlavě se opět 
těšila velkému zájmu běžců 
– na start některé z kategorií 
se postavilo 264 účastníků.

Sudetské Tojnárkovo bloudění 
v rogainingu v Nové Vsi v Horách 
přivedlo některé z účastníků 
do svízelných situací.

Aktérům 
Pyšelského 
kopečku přálo 
počasí a na trasy 
jich vyběhlo 
268 – navíc 
pořadatelé včas 
odhalili záměr 
„vtipálka“, který 
převěsil fáborky 
a běžce chtěl 
poslat na trať 
ultratrailu.

http://www.colmex.cz
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Jaro v plné parádě. Projekt Tipsport 
Sportuj s námi otvírá dokořán brány 

venkovních hřišť a přírody

Květen už otevírá dokořán brány venkovních stadionů, hřišť, lesních cest a vodních hladin. Převážná 
většina z 69 akcí v rámci projektu České unie sportu Tipsport Sportuj s námi se už odehraje ve ven-
kovním prostředí.

Přehled vybraných akcí – květen 2023:
6. 5. Rumcajsovy míle orientační běh Libuň

6. 5. Babička 2023 turistika Velké Svatoňovice

6. 5. Vidnavské okruhy cyklistika Vidnava

6. 5. Orlická šachovnice šachy Ústí nad Orlicí

7. 5. Lesní běh Kalichem atletika Koberovy

10. 5. Memoriál Augustina Rebce atletika Mělník

13. 5. Putování moravským Slováckem turistika Ježov

13. 5. Bav se golfem golf Spálené Poříčí

16. 5. Malontská míle atletika Malonty

20. 5. R.A.K. Dance Marathon Cup tanec Kladno

20. 5. Vodácký maraton na Berounce kanoistika Dolany

20. 5. Den s americkými sporty různé sporty Příbram

21. 5. Poděbradský triatlon triatlon Poděbrady

27. 5. Trnava Xrace kanoistika Želiv

27. 5. Víkend plný sportu s Mamutem cyklistika Přerov

28. 5. Choustník Cyklo race cyklistika Choustník

Pozvánka na TOP akce
DEN S AMERICKÝMI SPORTY: Americký fotbal 
a cheerleading v Příbrami! Sportovní odpoledne pro 
děti, mládež a dospělé v centru města, na hřiš-
ti pod Svatou Horou, kde si každý vyzkouší tyto 
netradiční sporty. Exhibiční zápas juniorského týmu 
a vystoupení cheerleaders představí obě odvětví 
široké veřejnosti a rozšíří povědomí o možnostech 
sportovního vyžití v Příbrami. Veřejnost se dozví zá-
kladní pravidla amerického fotbalu, potká se s hráči, 
trenéry a vedením klubu.

PODĚBRADSKÝ TRIATLON: Poděbradský triatlon je 
otevřený závod určený pro širokou veřejnost, amaté-
ry a profesionály napříč všemi věkovými skupinami. 
V roce 2023 se uskuteční již 32. ročník. Náplň hlavní-
ho závodu představuje 700 m plavání, 30 km na kole 
a 7 km běhu. Vedle hlavního závodu jsou vyhlášeny 
ještě dětské závody zařazené do série Středočeského 
poháru dětí a mládeže. Start a cíl závodu je v areálu 
koupaliště Jezera v Poděbradech. Součástí triatlono-
vého dne je rovněž bohatý doprovodný program.

Více informací: www.cus-sportujsnami.cz nebo tipsport-sportujsnami.cz.
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Nenech složit ragby! Kampaň na podporu 
juniorských reprezentací

České ragby potřebuje vaši pomoc. Poslední 
roky makáme na tom, abychom byli schopni ob-
stát v nejvyšších evropských soutěžích. Chceme 
tento tvrdý a férový sport posouvat dál, protože 
nám dal do života nejen odolnost, ale i týmo-
vost, respekt a disciplínu.

Zachraňte národní týmy do 18 a 20 let
České ragby je v nouzi a potřebuje vaši pomoc. 

Stojíme před rozhodnutím, jestli dál pokračovat 
v rozjeté práci, kdy postupně 
zvedáme české ragby na špičko-
vou úroveň, nebo kvůli nedostat-
ku financí zrušit prestižní turnaje 
národních týmů a vrátit se o pár 
let zpět. Musíme se rozhodnout, 
jestli kvůli financím omezíme či 
úplně zrušíme akce národních týmů do 18 a 20 let.

Pokud omezíme na rok aktivitu talentovaných 
hráčů těchto kategorií, kteří jsou klíčoví pro bu-
doucí úspěchy národního týmu mužů, zastavíme 
tím náš růst. Práce mnoha lidí, kteří posouvají 
rugby dopředu nejen v národních týmech, ale 
i v klubech, přijde nazmar. 

Jdeme za vámi, ragbistkami, ragbisty, jejich 
rodiči, příbuznými, kamarády a sportovními fa-
noušky a prosíme o vaši podporu.

Bez silné komunity, která dá hromadu pětek 
mimo hřiště, tenhle zápas nevyhrajeme.

Ukažte nám, že ragby v Česku 
má svoje místo.

Nenech složit ragby!
Zakládáme tuto sbírku a nabízíme vám na oplát-

ku odměny. Unikátní designový merch, dresy, balóny 
českého ragby či lístky na zápa-
sy, to vše a mnohem víc si u nás 
můžete pořídit. Pravidlo sbírky 
je, že se musí překonat alespoň 
1. milník, což je pro nás v tuto 
chvíli částka 1 500 000. Pokud 
se k tomuto bodu nedostane-

me, peníze se vám vrátí na účet a kampaň nebude 
úspěšná.

První pravidlo crowfundingu:  
„Všechno, nebo nic.“

Tento projekt bude úspěšný pouze v případě, 
že dosáhne alespoň cílové částky do 15. 5. 2023 
do 16:40 hodin.

Více informací o kampani i finanční sbírce – ZDE.
Zdroj: České ragby

https://www.hithit.com/cs/project/11873/nenech-slozit-ragby
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Nadace Tipsport:  
Zasaď strom pro svůj klub!

Snad každý sportovní fanoušek má své oblíbené 
fotbalové týmy nejen mezi profíky. V srdci ucho-
vává i menší klub spojený se svým rodištěm nebo 
místem, kde žije. Někteří borci každý týden 
propotí dres v okresních soutěžích, další patří 
mezi činovníky a skalní fanoušky. Všechny tyto 
nadšence a patrioty oslovuje Nadace Tipsport 
s grantovou výzvou: Máte šanci zvelebit prostře-
dí, ve kterém váš tým hraje.

Milionový grant
Milion korun od Nadace Tipsport. Takovou hod-

notu má grantová podpora na výsadbu stromů 
v blízkosti fotbalových hřišť a sportovišť pro le-
tošní rok. Chcete zvelebit prostředí, kde sportu-
jete, fandíte, setkáváte se s přáteli a trávíte volný 
čas? Neváhejte a vyplňte žádost online. Nadace 
Tipsport žádosti přijímá do 18. května 2023. 
Hlásit se mohou sportovní kluby, spolky, obce, 
svazky obcí a obecně prospěšné společnosti.

To ale není všechno. Cílem výzvy Zasaď strom 
pro svůj klub! je také podpora ve výši až další mi-
lion korun pro komunity pečující o trávníky na hři-
štích. Úspěšný žadatel zároveň získá až 50 000 Kč 
na údržbu trávníku (provzdušnění, vertikutace, 
dosetí atd.). Nárok na příspěvek na údržbu tráv-
níku získá v takové výši, v jaké proběhne výsadba 
stromů (maximálně však do výše 50 000 Kč).

Kompletní pravidla grantové výzvy jsou TADY. 

Smysl výsadby stromů
Nadace Tipsport se sázení stromů věnuje 

od roku 2020. Výsadbu podpořily i sportovní 
hvězdy: famózní zimní obojživelnice Ester Le-
decká a hokejová legenda Jaromír Jágr. Spo-
lu s dalšími organizacemi se podařilo v různých 
lokalitách Česka vysadit už dva miliony stromů. 
Nadaci záleží na tom, jak se tu bude žít příštím 
generacím. Stromy přinášejí vláhu, stín, biodiver-
zitu, zadržují vodu...

Sázení v roce 2022
Jak to dopadlo loni? Milionový grant Zasaď 

strom pro svůj klub našel v roce 2022 celkem 
24 adresátů. U členů největší komunity sázkařů 
registrovaných u Tipsportu nebo Chance sklidily 
největší ohlas 1. FC Žamberk z. s., (16 % hlasů), 
TJ Mikulčice, z. s., (12 %) a TJ Sokol Železnice z. 
s., (9 %). Ostatní projekty poté posuzovala odbor-
ná porota. Ta přiklepla finanční podporu dalším 21 
subjektům, které se do grantu přihlásily.

Vše o nadaci
Nadace Tipsport byla založena v roce 2017. 

Působí v Česku, část projektů má přesah i na Slo-
vensko. Cílí na podporu a ochranu životního pro-
středí, zkvalitnění života. Podporuje sportovní 
legendy, vzdělání i kulturní dědictví. Veškeré 
informace o tomto grantu a ostatních aktivitách 
Nadace Tipsport naleznete ZDE.

 Zdroj: Nadace Tipsport

Sázíme na dobrou věc

Zasaď strom

pro svůj klub!
Vysaď s námi stromy u hřiště a získej

příspěvek na údržbu trávníku.

Podej přihlášku do 18. 5. 2023

 Více na www.nadacetipsport.cz 
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https://www.nadacetipsport.cz/wp-content/uploads/2023/03/Pravidla-Zasad-strom-za-svuj-klub_2023.pdf
https://www.nadacetipsport.cz/
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Objevte exkluzivní
sportovní zpravodajství

Vstupte na iDNES.cz/premium

Získejte předplatné na 2 měsíce zdarma 
při použití kódu SPORTUJ 

Více než 1 500 článků z českého 
a světového sportu

Komentáře expertů 

Rozhovory s hráči a trenéry


